
Zápis č. 2/2022-2023 ze zasedání kolegia děkana dne 12. 9. 2022

Přítomni: děkan: doc. Škop, proděkani: prof. Fryšták, doc. Sehnálek, doc. Šilhán, doc. Radvan,

dr. Jurníková

Omluveni: Ing. Přikrylová, prod. Koukal, doc. Mrkývka, dr. Vyhnánek

12. 9. 2022
Program:

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)
2. Pravidla specifického výzkumu
3. Snižování administrativní zátěže
4. Úprava webových stránek
5. Asociace právnických fakult
6. Pravidla pověřování II.
7. Různé

V úvodu pravidelného zasedání děkan seznámil s osobní účastí na oslavách 100. výročí
založení Právnické fakulty Univerzity Komenského v Bratislavě dne 6. září 2022. Představil
pamětní medaili, kterou Právnická fakulta Masarykovy univerzity obdržela u příležitosti
zmíněného významného jubilea.

1. Mgr. studium (doc. Mrkývka)

V diskusi k této problematice bude kolegium pokračovat na říjnovém zasedání.

2. Pravidla specifického výzkumu

Proběhla rozprava k předloženému materiálu spojenému s podmínkami vyhlašovaného
specifického výzkumu. Proděkan Šilhán předložil návrh předpisu PrF „O projektech
Specifického vysokoškolského výzkumu“, identifikoval problémy a nedostatky současného
systému a navrhl vhodná opatření. Dále rozebral preferované výstupy. Diskuse se orientovala
na poměr preferovaných výstupů s metodikou 17+, včetně identifikace relevantní funkce
specifického výzkumu. Byly prodiskutovány zásady publikování, podpora zahraničních výjezdů
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studentů, a důraz na nákup publikací případně dalšího vybavení právě přes specifický výzkum.

Závěr: Kolegium schválilo předložený materiál v modifikované verzi. Tato modifikace se
dotýkala specifikace preferovaných (nikoli obligatorních) výstupů.

3. Snižování administrativní zátěže

Proděkan Sehnálek kolegium seznámil se změnami v zadávání diplomových a bakalářských
prací. Uvedl, že nové nastavení by se mělo projevit od příštího akademického roku (2023/2024).
Při této změně nejde o odebrání kompetence (to ani smykem), ale o zjednodušení procesu.
Jedním z důvodů je i to, že IS nezapracoval naše podněty (po jednání kolegia ke změně v IS
došlo – pozn. děkana po jednání kolegia). Výsledkem bude rušení tzv. štítků. Sdělil, že za téma
bude odpovídat (ručit) garant studijního programu a posledním aktivním článkem v případě
diplomových prací bude vedoucí katedry.

Závěr: Kolegium návrh schválilo.

4. Úprava webových stránek

Proděkan Radvan navrhl změnu části webových stránek fakulty. Změnu všichni členové kolegia
ocenili a doporučili další úpravy, které by měly internetovou prezentaci fakulty zlepšit.
Zpřehlednit by se měla sekce „Podporují nás“, rozšíření informací o portfoliu spolupráce a
zpřehlednění možností stáží. Kolegium dále diskutovalo ve věci dalších jednání se
spolupracujícími institucemi a sdílení informací o sponzorech. V otázkách sponzoringu kolegium
zopakovalo, že donor může stanovit účel darovaných peněz. Dále členky a členové kolegia
směřovali rozpravu na prezentaci pomocí videí a usnesli se na tom, že není vhodné využívat
pomoc aktivních politiků.

Závěr: Kolegium schválilo úpravu webových stránek v prodiskutované podobě.

5. Asociace právnických fakult

Děkan poskytl návrh memoranda o spolupráci v rámci asociace právnických fakult.

Závěr: Kolegium návrh prodiskutovalo a odsouhlasilo.

6. Pravidla pověřování II.

Děkan předložil pravidla pověřování osob odpovědných za uznávání výsledků zahraničních
studijních a pracovních pobytů studentů PrF MU a upozornil na nutnost změny stávajícího
opatření, a to z důvodu zahrnutí dřívější verze, která je kontroverzní. Kolegium problematiku
projedná na říjnovém zasedání.
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7. Různé

7.1. Děkan

Poskytl materiály na kolegium rektora dne 13. 9. 2022.

7.2. Proděkan Fryšták

Informoval o pořádání mezinárodního kriminalistického kongresu v příštím roce na PrF. Detaily
akce budou upřesněny.

Závěr: Členky a členové kolegia pořádání kongresu na fakultě uvítali.

7.3. Proděkan Sehnálek

7.3.1. Oznámil, že proběhla konference o právní výuce „Výuka právních znalostí a dovednosti
2022“. Výslovně poděkoval všem zúčastněným, jmenovitě jsou to: doc. JUDr. Josef Kotásek,
Ph.D., doc. JUDr. Petr Mrkývka, Ph.D., doc. JUDr. David Sehnálek, Ph.D., doc. JUDr. Ing. Josef
Šilhán, Ph.D., Mgr. Štěpánka Bilová, Ph.D., JUDr. Mgr. Radek Černoch, Ph.D. et Ph.D., Mgr.
Barbora Chovancová, Ph.D., JUDr. Mgr. Jakub Harašta, Ph.D., JUDr. Jiří Vodička, Ph.D., Mgr.
Kateřina Chudová, Mgr. Kamila Novotná, Mgr. Michal Blažek a na dálku písemně dodaným
příspěvkem též JUDr. Zuzana Vikarská, MJur, MPhil, Ph.D.

7.3.2. Ocenil také ty, kteří se účastnili konference OpenSpace pořádané týmem Informačního
systému. S poděkováním se připojil prod. Šilhán a poděkoval všem, kteří se účastnili Školení
školitelů. Všichni přítomní zdůraznili, že si váží úsilí těch, kteří se výuce skutečně věnují a myslí
to s ní vážně.

7.3.3. Poděkoval doc. Tauchenovi za překlad pravidel studijního plánu kurzů LL.M.

7.3.4. Společně s prod. Jurníkovou opětovně zdůraznili, že je nutné řešit potenciální výpadky ve
výuce z důvodu zdravotní indispozice vyučujících. V prvé řadě je nutné (v tomto pořadí): najít
náhradní termín, zajistit náhradního vyučujícího, provést výuku distančně. Vše je nutné
konzultovat se studijními proděkany.

Děkan poděkoval přítomným za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovali: Martin Škop, děkan,  Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu
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V Brně dne 12. 9. 2022
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